
UCHWAŁA NR VII/63/2024 
RADY MIEJSKIEJ W TOSZKU 

z dnia 28 listopada 2024 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 5 września 2024 r. 
dotyczącej wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej 

– Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa 
oraz Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

z apelem o powołanie stałej podkomisji do spraw rozwiązywania problemów 
zwiększającej się populacji dzików na terenie kraju 

Działając na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15, art. 18b ust. 1 i 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym   (tj. Dz. U. z 2024 r. poz. 1465 z późn. zm.) w związku z art. 2 ust. 1 i ust. 2 oraz 
art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 870) 

Rada Miejska w Toszku 
uchwala, co następuje: 

§ 1. Nie uwzględnia się w całości złożonej w dniu 5 września 2024 r. petycji dotyczącej wystąpienia do 
Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej  – Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa oraz 
Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi z apelem o powołanie stałej podkomisji do spraw rozwiązywania 
problemów zwiększającej się populacji dzików na terenie kraju, z przyczyn określonych w uzasadnieniu 
stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Toszku do poinformowania podmiotu 
wnoszącego petycję o sposobie jej rozpatrzenia. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Toszku 

 
 

Rafał Kucharczyk 
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Załącznik do Uchwały Nr VII/63/2024 

Rady Miejskiej w Toszku 

z dnia 28 listopada 2024 r. 

Uzasadnienie  

W dniu 5 września 2024 r. do Rady Miejskiej w Toszku wpłynęła petycja Rady Miasta Podkowa Leśna 
dotycząca wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej  – Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów 
Naturalnych i Leśnictwa oraz Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi z apelem o powołanie stałej podkomisji do 
spraw rozwiązywania problemów zwiększającej się populacji dzików na terenie kraju. 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15, art. 18b ust. 1 i ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1465 z późn. zm., dalej "u.s.g.") rada gminy rozpatruje skargi na działanie 
wójta i gminnych jednostek organizacyjnych, wnioski oraz petycje składane przez obywateli, w tym celu 
powołuje Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Z kolei zgodnie z § 43b Statutu Gminy Toszek stanowiącego załącznik do Uchwały Nr XL/328/2017 
Rady Miejskiej w Toszku z dnia 27 listopada 2017 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Toszek (Dz. Urz. 
Woj. Śl. z 2017 r. poz. 6521 z późn. zm.) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Toszku na 
swoim posiedzeniu w dniu 7 listopada 2024 r. przeanalizowała treść przedmiotowej petycji i uznała, że 
nie zasługuje ona na uwzględnienie w całości, rekomendując jednocześnie Radzie Miejskiej w Toszku podjęcie 
uchwały w sprawie nieuwzględnienia w całości petycji Rady Miasta Podkowa Leśna dotyczącej wystąpienia do 
Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej – Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa oraz 
Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi z apelem o powołanie stałej podkomisji do spraw rozwiązywania 
problemów zwiększającej się populacji dzików na terenie kraju. Członkowie Komisji wskazali, iż Gmina 
Toszek jak dotąd nie mierzy się ze wskazanym w treści w/w petycji problemem związanym ze znaczącym 
i niekontrolowanym wzrostem populacji dzików, które pojawiają się na terenach zabudowanych, budząc tym 
samym obawy o bezpieczeństwo mieszkańców.  Jak dotąd do Urzędu Miejskiego w Toszku, ani do Radnych 
Rady Miejskiej w Toszku nie wpłynęło żadne zgłoszenie mieszkańców o obecności dzików lub jakichkolwiek 
problemach związanych z ich prokreacją i zrostem liczebności. Tym samym członkowie Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji przyjęli, że problem opisany przez Radę Miasta Podkowa Leśnia nie dotyczy Gminy 
Toszek, a co za tym idzie powołanie stałej podkomisji do spraw rozwiązywania problemów zwiększającej się 
populacji dzików na terenie kraju wydaje się bezcelowe. 

W związku z tym, że organy stanowiące jednostki samorządu terytorialnego są organami kolegialnymi, 
jedyną formą prawną, w której rada gminy może wypowiedzieć się w przedmiotowej petycji, jest uchwała. 

Biorąc pod uwagę powyższe, podjęcie uchwały w sprawie nieuwzględniania przedmiotowej petycji 
w całości wydaje się w pełni uzasadnione. 
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